
Zápis z jednání Povodňové komise města ORP České Budějovice dne 13. 9. 2024 

Zahájení: 20:30 hodin 

Ukončení: 21:00 hodin 

 

Na úvod informovala předsedkyně komise doc. Dr. Ing. Dagmar Škodová Parmová o zasedání 
Ústředního krizového štábu České republiky, zatím nebyl vyhlášen nouzový stav. Nicméně 
povodňová situace se stále zhoršuje. Původně očekávaná kulminace vodních toků je dle 
povodňového modelu posunutá na noc z neděle na pondělí. Informace o dosažených průtocích 
v kulminaci se vyvíjí podle momentální situace, může přesáhnout průtoky přes Q50, přesto je 
nutno protipovodňová opatření zintenzivnit a zajistit tak, aby zajištěna ochrana na případný 
průběh stoleté vody.  

V současné době jsou na území města postavené ochranné mobilní stěny na Jiráskově nábřeží, 
pytlové zábrany jsou postavené ze 70 %, zítra bude pokračováno v navyšování pytlové stěny a 
uzavření v kratších úsecích Dukelská a prostupů u Slepého ramene.  

Na řece Malši a Vltavě je nyní dosažen SPA I, Dobrovodský potok dosáhl SPA II.  Je nutno počítat 
s tím, že dojde k zaplavení garáží na Pražské, kde způsobuje vzdutí vody nedostatečně kapacitní 
propustek pod Pražskou třídou. Majitelé nemovitostí v této lokalitě byli v dostatečném předstihu 
informováni. 

ČEVAK a.s. zajistí  po dosažení hladin manipulaci na ČOV a výústích kanalizace dle povodňového 
plánu. 

Zítra dopoledne bude zasedat krajský povodňový štáb společně s Povodňovou komisí 
Jihočeského kraje. Povodňová komise Jč.kraje vyhlásila dne 13.9.2024 II.stupeň povodňové 
aktivity na území ORP České Budějovice. 

Na jednání hejtmana se starosty obcí nabídl Jihočeský kraj pomoc obcím s případnou evakuací. 
Starostové obcí se  mohou obrátit o pomoc i na Statutární město České Budějovice. Krajský úřad 
poskytne rizikové mapy lokalit na území ORP, kde hrozí nutná evakuace. Povodňová komise 
v součinnosti se starosty pomůže s informovaností občanů v těchto ohrožených oblastech. 

Součinnost při evakuaci je připravena poskytnout i Policie ČR a vyzývá obce, aby se o pomoc 
obrátily na obvodní oddělení. 

Hasičský záchranný sbor informoval o nutnosti zasahovat při odklízení vyvrácených stromů a 
čerpání vody ze sklepů. Další informace směřovala k nedostatku písku k plnění pytlů, na letišti 
mají předpoklad, že dojde písek do 23.00 hodin, v Havlíčkově kolonii do 24.00 hodin, na Výstavišti 
je zatím 10 tun písku. 

Povodí Vltavy informovalo, že dosud neplánují manipulaci na Jiráskově jezu, ta se řídí 
manipulačním řádem po dosažení v MŘ stanovených průtoků. Pokud by byla nutná mimořádná 
manipulace. může jí povodňová komise nařídit. 



Dále se PK ORP usnesla provádět od zitra kontroly přítoků na menších vodních tocích, 
upozorňovat majitele nemovitostí, aby si odklidili překážky, které by bránily průtoku včetně 
materiálu na březích, které by mohly být splaveny do toků a hrozilo by ucpání koryt. 

Jednání povodňové komise zakončila paní primátorka poděkováním všem subjektům a 
organizacím za součinnost a pomoc při zajišťování protipovodňové ochrany ve městě i v obcích 
ORP. 

Zapsala: Blechová Ludmila 

   

 
 
 
 


